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Kto bol iniciátorom projektu UzemnePlany.sk a kedy sa zrodila prvotná predstava o jeho vlastnej podobe?
 
 Iniciátorom myšlienky bolo Architektonické štúdio Atrium z Košíc – jeden z najväčších spracovateľov územných
plánov na Slovensku. Prišli totiž s nápadom systematizovania ich vlastnej práce na internete a vytvorenia
nového systému zobrazovania týchto náročných dokumentov. Oni sa touto myšlienkou zaoberali v podstate
od roku 2003, keď začali pre svojich klientov distribuovať územné plány v digitálnej podobe spolu so
systémom študovania katastrálnych informácií. Systém, ako ho poznáme dnes, je však už komplexným
dielom Občianskeho združenia UzemnePlany.sk. Jeho vývoj sa začal presne pred rokom.
 
 

V čom spočíva pridaná hodnota portálu UzemnePlany.sk v porovnaní s ostatnými webovými stránkami, ktoré
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rovnako sprístupňujú informácie o územných plánoch slovenských miest?
 
 Priniesli sme na Slovensko systém, ktorý odteraz umožňuje zobrazovanie neobmedzene veľkých území v
tom najväčšom rozlíšení, a to všetko v reálnom čase priamo na internete. Stránky podobného
zamerania nedisponujú takými technologickými inováciami ako naša. Navyše, máme vízie, ktoré nás
posúvajú stále dopredu. Dali sme si za cieľ integrovať územnoplánovacie dokumentácie všetkých obcí,
miest a krajov Slovenska na jedinom mieste a umožniť tak sprehľadniť a zjednodušiť orientáciu
občanov vo vlastnej obci. Aj v tom spočíva rozdiel medzi nami a nám podobnými.
 
 Pre aké cieľové skupiny sú informácie na portáli určené?
 
 Určené sú predovšetkým občanom, aby sa mohli tvorivo zapojiť do procesu rozvoja svojej obce, aby
poznali jej potenciál a možnosti. Určené sú však aj samospráve, aby jej uľahčili časovo náročné
administratívne úkony spojené s poskytovaním týchto informácií. Určené sú, samozrejme, takisto
všetkým investorom, aby viac netápali, aby poznali všetky súvislosti územia, trasovanie sietí,
dostupnosť ciest, aby jednoducho našli plochy vhodné na budúce investičné možnosti. V neposlednom
rade je portál určený i samotným spracovateľom územných plánov. Územné súvislosti, tak ako sú
odteraz dostupné na našom portáli, výrazne zjednodušujú celý proces spracovania ÚPN a tiež jeho
obstarania.
 
 

Hneď v úvodných informáciách hovoríte o jednotlivých etapách projektu. Čo všetko budú zahŕňať?
 
 Prvá etapa znamenala vývoj nového zobrazovacieho systému a je už za nami. Sme presvedčení, že sa
vydarila. V druhej etape, ktorá je spojená s množstvom administratívnej práce, sa snažíme postupne
zapájať všetky obce, mestá a kraje Slovenska do projektu a vytvoriť tak neuveriteľne rozsiahlu
databázu informácií. Tretia etapa bude predstavovať integráciu nášho systému priamo do portálov VÚC
a miest SR – týmto krokom sledujeme ešte väčšie priblíženie územného plánu občanom. Vo štvrtej
etape pripravujeme natívne prepojenie GPS a našich územných plánov. Občan tak získa priamo v
teréne prehľad o tom, čo ho čaká. Posledná etapa, ktorá nás ešte len čaká, je zatiaľ tajomstvom.
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 Ako prebehlo testovanie a prípravné práce pred samotným štartom? Stretli ste sa s nejakými problémami?
 
 Pred štartom portálu to bolo dosť hektické. Médiami prebehlo pomerne obsiahle informovanie o blížiacom
sa spustení jedinečného projektu, pričom termín bol pol roka dopredu určený. Čím viac sa spustenie
blížilo, tým viac sme si uvedomovali, že to bude náročnejšie, ako sa nám na začiatku zdalo. Testovanie
prebiehalo prakticky „za jazdy“ – aj keď samotný systém zobrazovania sme reálne testovali už od
decembra 2007, finálny zobrazovací systém bol predsa len mierne pozmenený a upravený. Problémy
nastali v momente, keď sme portál oficiálne uviedli do života. Obrovské množstvo prístupov na stránku
úplne paralyzovalo všetky naše servery. Na jednej strane nás to príjemne potešilo, na druhej sme tento
problém museli okamžite riešiť.
 
 

Väčšina územných plánov nie je v digitalizovanej podobe. Ako sa rieši prípad, ak má obec záujem o
zverejnenie svojho územného plánu na vašom portáli?
 
 Skutočne, na Slovensku takmer polovica obcí územný plán vôbec nemá a z tej druhej polovice, čo ho
majú, možno ich má tiež polovica iba na papieri. S týmto sme vopred počítali a pre obce sme pripravili
možnosť digitalizácie papierových územných plánov špičkovým veľkoplošným skenovaním, alebo
komplexnou vektorovou digitalizáciou. Ak má obec záujem o zverejnenie, stačí nás kontaktovať,
zaslať podklady a do 24 hodín naše servery pretransformujú pôvodné podklady do nového
zobrazovacieho systému, a tieto sa vzápätí sprístupnia na internete. Následne obec umiestni na svojej
stránke interaktívne tlačidlo, ktoré priamo cez obecnú stránku sprístupní tieto informácie pre
občanov.
 
 Aké sú prvé reakcie i požiadavky obcí?
 
 Na stránke máme anketu, z výsledkov ktorej jednoznačne vyplýva, že ľudia našu aktivitu vítajú.
Dostávame mnoho pozitívnych mailov, prosby o radu… Diskusné fórum, ktoré sa postupne rozbieha, by
malo tomuto napomôcť. Na druhej strane nás zarazila skutočnosť, že niektoré obce či mestá fakt, že
tieto informácie sa stávajú odrazu verejne dostupné, irituje a sprístupniť ich vyslovene nechceli.
Veríme, že tlak občanov postupne zmení pohľad na vec aj u týchto samospráv.
 
 ÚzemnePlany.sk alebo Portál o budúcnosti. Viete nám povedať niečo bližšie o vašom slogane i
budúcnosti portálu?
 
 Cez územné plány ukazujeme budúcnosť krajiny. Neprezentujeme mapy súčasnosti, ale mapy
budúcnosti. Veríme, že slogan „portál o budúcnosti“ vyjadruje túto skutočnosť aj s určitou nadsázkou.
A budúcnosť portálu? To ukáže budúcnosť.
 
 Ilustračné obrázky – Michal Burák, UzemnePlany.sk
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